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آمریکا میزبان »دریا« شد
فیلم کوتاه »دریا« به بیست 
و هشــتمین دوره  فســتیوال 
راه  آمریــکا   Twin Rivers
یافت. به گــزارش ایرنا از روابط 
عمومی پروژه، فیلم کوتاه دریا 
بــه نویســندگی و کارگردانی 
صحرا رمضانیان در ادامه حضور 
بین المللــی خود به بیســت و 

هشتیمن دوره  جشــنواره Twin Rivers Media راه یافت. فرزانه سلحشور، 
فرزاد علوی، پویــا حقیقی، صحرا رمضانیان بازیگران این فیلم کوتاه هســتند. 
همچنین آرش رمضانی به عنوان مدیر فیلمبرداری، پویا حقیقی تدوین و صدا، 
مصطفی صادقی دســتیار فیلمبردار، مصطفا آریــن راد طراح گرافیک، مجتبی 
رحامیان عکاس و تصویربردار پشــت صحنه و ایلیا شمس و محمدکاظم شیران 
به عنــوان تهیه کننده در این اثر حضور دارند. در خلاصه  داســتان فیلم کوتاه 
دریا آماده است: چند دوســت برای سفر به شمال کشور برنامه ریزی می کنند 
و خود را برای این ســفر مهیا می کنند. این فیلم کوتاه تاکنون در جشنواره های 
لــس   London Short Film Festival، Indiex Film Festival
 Clpperboard ،ترکیه ROFIFE ،نیویورک NewFilmmaker ،آنجلس
Golden برزیل،Changig Face اســترالیا و...حضور داشته است. فستیوال 
Twin Rivers در روز ۲۶ مارچ )۶ فروردین ۱۴۰۱( در اشــویل آمریکا افتتاح 

می شود.

برپایی نمایشگاه گروهی زیورآلات 
در روزهای پایانی سال 

نمایشگاهی گروهی از آثار 
طراحان  خانه  هنرآموختگان 
زیورآلات ایرانــی در روزهای 
پایانی ســال بــا موضوع های 
مختلف برپا شــده است.  ندا 
مجموعه  مدیــر  مجیــدی، 
طراحان زیــورآلات ایرانی در 
این باره به خبرنگار هنرآنلاین 

گفت: باتوجه به فعالیت های مجموعه طی سال، تصمیم گرفتیم که در روزهای 
پایانی سال، نمایشگاهی از آثار هنرآموختگان خانه طراحان زیورآلات ایرانی برپا 
کنیم. او افزود: در این نمایشگاه گروهی، بالغ بر ۱۲ نفر حضور به هم رساندند و 
مجموعه هایی ارائه کردند که هر کدام بالغ بر ۱۰ تا ۲۰ اثر را داراســت. مجیدی 
گفــت: آثار به نمایش درآمده موضوعات مختلفی را در بر می گیرند که از جمله 
این موضوعات می توان به مفرغ  های لرستان، زنان اسطوره ای و مجموعه قوچ ها 
و اســب ها اشــاره کرد. مدیر مجموعه طراحان زیورآلات ایرانی در خاتمه اذعان 
داشت: این نمایشگاه که از ۲۲ اسفندماه در محل خانه طراحان زیورآلات ایرانی 
به نشانی میدان تجریش، ابتدای خیابان ولیعصر، پلاک 3۱۶3 واحد ۱ برپا شده 

است، تا ۲7 اسفندماه از ساعت ۱۱ الی ۲۱ میزبان علاقه مندان خواهد بود.

رونمایی از »الویس پرسلی« در جشنواره کن
فیلم ســینمایی »الویس« 
ساخته »باز لورمن« نخستین 
نمایــش جهانی خــود را در 
جشــنواره فیلم کــن ۲۰۲۲ 
تجربه خواهد کرد. به گزارش 
ایســنا بــه نقــل از ورایتی، 
»الویس«  زندگی نامــه  فیلم 
راک  موسیقی  سلطان  درباره 

اند رول ســرانجام پس از اکران نشدن در ســال ۲۰۲۱ در سال جدید میلادی 
راهی سینماها خواهد شد در نخستین نمایش جهانی خود در هفتادو پنجمین 
جشنواره فیلم کن تجربه خواهد کرد.  در فیلم زندگی نامه »الویس پریسلی« که 
»باز لورمن« آن را کارگردانی کرده، »تام هنکس« و »آستین باتلر« در نقش این 
چهره نامدار موسیقی بازی کرده اند که روایتی است از به شهرت رسیدن »الویس 
پریســلی«. این فیلم هم اکنون برای اکران در ۲۴ ژوئن در سینماها برنامه ریزی 
شده و به همین دلیل در شرایط کنونی نمایش آن به عنوان فیلم افتتاحیه کن 
غیرممکن است. جشنواره فیلم که چند سال پیش قانونی وضع کرد که بر اساس 
آن فیلم هایی افتتاحیه این جشنواره باید همزمان با نمایش در جشنواره کن در 

سینماهای فرانسه نیز اکران شوند.
 »باز لورمن« در سال ۲۰۰۱ با فیلم »مولن روژ« و در ۲۰۱3 با فیلم »گتسبی 

بزرگ« جشنواره فیلم کن را افتتاح کرده بود. 

 غیبت استادان و نزول مجسمه سازی
رئیس هیات مدیره انجمن 
ایران  مجسمه ساز  هنرمندان 
اســتادان  غیبت  در  گفــت: 
کار  طبیعتا  مجسمه ســازی، 
در دست آدم های دیگری که 
شــان و منزلت و جایگاه هنر 
و مجسمه ســازی را ندارند، 
می افتد کــه الفبــای هنر و 

مجسمه سازی را هم نمی دانند. عباس مجیدی در گفت وگو با خبرنگار فرهنگی 
ایرنا در تشریح شرایط هنرهای تجسمی کنونی کشور گفت: امروز کارهای خوبی 
توســط افراد مختلف صورت می گیرد؛ کارهایی که در نمایشگاه های گروهی و 
انفرادی ارائه می شــوند اما از سوی دیگر مشکلاتی وجود دارد که مهمترین آن 
اقتصادی است؛ البته در این دوسال کرونا هم بر این داستان دامن زد و این موارد 
موجب می شــوند که هنرمند نتواند به خوبی به کارهایش برســد. این هنرمند 
مجسمه ســاز ادامــه داد: با توجه به گرانی متریال تولید اثر و این که مجســمه 
ســازی واقعا کار گرانی است، در حوزه هنرهای تجسمی و به خصوص مجسمه 
ســازی انتظار داریم حمایت بیشتری صورت گیرد؛ به خصوص در حوزه شهری 
که هنرمندان بســیاری منزوی هســتند به دلیل این که هم در قرارداهایی که 
با آنها بســته می شــود و هم در موضوع زمان و هم هزینــه، کم لطفی صورت 
می گیرد. مجیدی در پاسخ به این پرسش که دلیل ضعف تولید و اجرای ناکارآمد 
مجسمه های شهری چیست، گفت: البته که آموزش زیادی در این حوزه داشته 
ایم و مجسمه ســاز خوب هم در این عرصه کم نداریم اما موضوع این است که 
هنرمندان کاربلد کمتر مشــارکت دارند و اتفاقاتی از این دســت از سوی افراد 
ناکارآمد صورت می گیرد؛ آدم هایی که شاید الفبای هنر و مجسمه سازی را هم 
نمی دانند و این موضوع لطمه زننده اســت. وی تصریح کرد: این که یک نهاد و 
ســازمان برگزار کننده با چه هدفی جلو می رود و در برنامه ها و هدفهایش چه 
چیزی را در نظر می گیرد یک طرف، شــکل قراردادهایی که با توجه به سوابق 
و تجارب و رزومه مجسمه سازان باسابقه توهین آمیز است از سوی دیگر موجب 
شده است تا  هنرمندان حرفه ای ما عموما منزوی و در کنار نشسته باشند و کار 
در این عرصه بسیار کم صورت گیرد. این استاد مجسمه سازی تاکید کرد: بسیاری 
از این آثار نیاز به تحلیل دارند که صورت نمی گیرد؛ این که این مجسمه در کجا 
و چه زمانی و توسط چه کسی ساخته می شود و در این اتفاق تا چه حد مطالعه 
وجود دارد در حوزه شــهر موضوعاتی هستند که مغفول مانده اند و به درستی 

تعریف نشده اند.
وی اظهار داشت: گاهی ایراد در این است که برخی از کارها به دلیل این که 
در یک بخشی کامل شده و دربخشی دیگر ناقص مانده است، دچار نقص هستند؛ 
یعنی کار در ســمپوزیومی انجام شده اســت اما در مرحله ریخته گری یا پتینه 
ضعف دارد. مجیدی اظهار داشــت: در نهایت این گونه نیســت که بگوییم همه 
کارهایی که امروز انجام می شوند، بد هستند؛ کارهای خوب هم داریم و اگر توجه 
شود که هم زمان کافی به هنرمند داده شود، هم فرصت مطالعه کردن در مورد 
شــخصیت مورد نظر و فضایی که می خواهد کار شود در اختیار هنرمند باشد و 
البته هزینه در حد لازم و آن گونه که شایسته یک اثر هنری است، پرداخت شود، 
می توان انتظار تولید آثاری فاخر و مقبول را داشــت. مجیدی با اشاره به خبری 
که به تازگی در مورد دزدیده شدن کفش مجسمه پرویز تناولی منتشر شده بود، 
دلیل این موضوع را نیاز مالی، داستان شخصی و حتی قصه ای سیاسی عنوان کرد 
و گفت: این وقایع را قبلا هم داشته ایم و متریال برنز مرتریالی گرانی است که به 
همین دلیل می طلبد که از این آثار مراقبت شود اما وقتی بخش کوچکی از اثر 

برداشته می شود، جای تحلیل و تامل بیشتری دارد. 

اخبار کوتاه

گفت وگو

غلامرضــا نیکخــواه، بازیگــر تلویزیون و 
ســینما از حضور در ســریال های »جیران«، 
»نیســان آبی«، »ســاخت ایران 3« و برنامه 
»جوکر« گفت. نیکخواه را بیشــتر با بازی در 
مجموعه های پرطرفــدار مهران مدیری و رضا 
عطاران به خاطر می آوریــم. او پس از حضور 
در مجموعه هــای »مرد هزارچهــره«، »قهوه 
تلخ« و »بزنگاه« به اوج شــهرت و محبوبیت 
رسید اما در چند سال اخیر چندان پرکار نبود. 
حضــور در بخش اول برنامه »جوکر« زمینه را 
برای درخشــش دوباره این بازیگر فراهم کرد. 
نیکخواه امســال در پروژه های »ساخت ایران 
3«، »نیســان آبی« و »جیــران« هم حضور 
داشته و به همین بهانه هنرآنلاین با او گفتگو 

کرده  است.
در سریال »جیران« با ظاهر شدن در نقش 
یک خواجه دربار ناصرالدین شاه ایفاگر نقشی 
متفاوت هستید. درباره چگونگی حضور در این 

نقش و سریال توضیح می دهید؟
»عزیزآقا« از خواجه های حرمســرا بوده که 
ناصرالدین شاه او را به عنوان خواجه مخصوص 

جیران برگزیده است.
عزیزآقا یک نقش کلیدی در ســریال دارد 
کــه با پیش رفتن قصه متوجه خواهید شــد. 
همین جــا باید بگویم که تجربــه کار با پریناز 
ایزدیار بسیار خوب بود و بسیار روحیه و انرژی 
خوبــی دارد. در این چند قســمتی که پخش 
شــده واکنش های خوبی از مخاطبان گرفته ام 
و مردم می گویند مشتاق و منتظر قسمت های 

بعد هستند.
برای رســیدن به نقــش عزیزآقا چه 
مطالعاتی داشتید و چطور به نقش نزدیک 

شدید؟
در نظر گرفتن شرایط اجتماعی- اقتصادی 
آن دوره کمک کــرد بدانیم یک خواجه دربار 

چه وضعیتی داشته است.
اینکه چه اتفاقــی می افتد که یک فرد تن 
به چنین شــرایطی می دهــد و وقتی در این 
موقعیت قــرار می گیرد، دیگــر دنبال تثبیت 
جایگاه خودش است و باید کاری کند که مورد 

توجه باشد و در دربار ماندگار شود.

در این مدت هم به خاطر سرنوشت تلخی 
که بــرای جیران پیش آمده، بیــن عزیزآقا و 
جیران علاقه ای ایجاد می شــود که در آینده 

می بینیم.
»جیــران«  در  کــه  خواجه هایــی 
لباس و  لحاظ ظاهــر، گریم،  از  می بینم 
به خواجه های  شــخصیت پردازی چقدر 

واقعی دربار ناصرالدین شاه نزدیکند؟
قبل از هر چیزی بگویم »جیران« مســتند 
نیســت؛ بلکه یک درام بر اساس یک مقطع از 

تاریخ است. 
بنابراین اگر تغییراتی در اثر نمایشی وجود 
داشــته باشــد طبیعی اســت، همان طور که 

لوکیشن ها همان لوکیشن اصلی نیستند.
اقتضای فرهنگی و هنــری ایجاب می کند 
برخی تغییرات در ساخت فیلم و سریال اعمال 

شود.
کارکرد اثر نمایشــی جلب مخاطب است و 
اگر جذاب نباشد دیده نمی شود. ما کار مستند 
نمی کنیــم که در آن همه چیــز بدون تغییر 

اتفاق بیفتد.
گرچه در »جیران« ایفاگر نقشی جدی 
هستید اما اخیرا و به طور کل بیشتر شما 
را در کارهای کمــدی دیده ایم. ترجیح 

خودتان کدام است؟
مــن هر دو فضا را تجربه کرده ام اما کمدی 
برای من بســیار جذاب است و می توانم بگویم 
آن را بیشــتر دوســت دارم. کار جدی را هم 
تجربه کرده ام و اگر پیشــنهاد خوبی باشد باز 

هم استقبال می کنم. 
اما من از ســال ها پیش دنبال ژانر کمدی 
رفته ام و این مــدل کار برایم جذابیت خاصی 
دارد و از ارتباطــی که از ایــن طریق با مردم 
برقرار می کنم بسیار خوشــحال می شوم و از 

آنها انرژی می گیرم.
در برنامه »جوکر« یک تصویر متفاوت 
از شــما دیدیم که محبوبیت بســیاری 
برایتان در پی داشت. از تجربه حضور در 

این برنامه بگویید.
چنــد تجربه خــوب در نمایــش خانگی 

داشــته ام. کارهای خوبی که مخاطب بســیار 
زیــادی را جذب کرده اســت؛ یکــی از آن ها 
»جوکر« اســت که تجربه بســیار خوبی بود. 
برنامه یــک گروه اتاق فکر خوب داشــت که 
بســیار به ما کمک می کرد و پیشــنهادهای 
خوبی مــی داد. ما به اتفاق این مجموعه خوب 
توانســتیم برنامه اول جوکر را به شــکلی که 

مطلوب مردم بود ارائه بدهیم.
باید از مردم تشــکر کنم کــه خیلی ابراز 
محبت کردند و به ما انــرژی دادند و برایمان 
دعا می کردند. ما از جوکر بازخوردهای مثبت 
زیادی گرفتیم و ابراز رضایت مردم از تماشای 
این برنامه، حال همه مــا را خوب کرد. مردم 
مــا را می دیدند و می گفتند با جوکر از ته دل 
می خندیم و تشکر می کردند که در این شرایط 

سخت باعث لبخند خانواده ها شده ایم.
بر اساس بازخوردها، جوکر کار موفقی است 
که جای خودش را در دل مخاطبان پیدا کرده 

و امیدوارم این برنامه خوب، ادامه دار باشد.
»جوکر«،  در  شما  کارهای  و  شوخی ها 

بداهه و خلاقیت خودتان بود؟
مــا یک اتاق فکر داشــتیم کــه آیتم های 
طنز بســیاری را درآورده و تمام سوابق کاری 
ما را برررســی کرده بودند و به نســبت آنها 
بــه ما پیشــنهاد و ایده می دادنــد. همچنین 
جلسات متعددی داشــتیم که در آنها تمرین 
می کردیــم. از آنجا که این برنامه اقتباســی 
بود، من همراه دختــرم فیلم های برنامه های 
مشــابه در کشورهای دیگر را می دیدیم و ایده 
می گرفتیم. بخشــی از این کار هم بداهه و با 
خلاقیت  ذاتی شرکت کننده ها بود که در لحظه 

اتفاق می   افتاد.
ایران ۳«  ســریال جدید »ســاخت 
را  نزدیک پخش دارید. از این ســریال 

بگویید.
حــول  داســتان  ایــران«  »ســاخت  در 
شــخصیت های امین حیایی و مجید صالحی 
می چرخــد و مــن نقــش »هاشــم« را بازی 
می کنــم. فکــر می کنم کار خــوب و موفقی 
می شود. من از وسط پروژه به کار اضافه شدم 
و باید بگویم سخت بود و شرایط مکانی و آب 
و هوایی نامساعد داشت. اما به نظرم خروجی 
خوبی دارد و امیدوارم مردم دوســتش داشته 

باشند.
در ســریال »نیسان آبی« نقش جناب 
بازی کردید و مخاطبان شما  سرهنگ را 
علم تاج  با  که  عاشقانه   با سکانس های  را 

داشتید به خاطر می آورند.
»نیسان آبی« سریال خوبی بود اما فرصت 
و زمان کافی برای کار کردن بیشتر روی زوج 
»علم تاج« یــا »پارمیدا« و جناب ســرهنگ 

وجود نداشت. 
قصه هم زیاد به این زوج نپرداخته بود اما با 
این حال سکانس های خوبی از این زوج دیدیم 
و امیدوارم اگر فصل دومی برای این ســریال 
ســاخته شــد بیشــتر به این دو نفر بپردازد. 
در کل، »نیســان آبی« ســریال خوبی بود و 
همکاران من بســیار تلاش کردند. این پروژه 
بازیگران بسیار خوبی داشت که از همکاری با 
آن ها لذت بردم. در این پروژه ایمان صفا عالی 

بود و من از بازی ایشان لذت بردم.

گفت وگو با رضا نیکخواه بازیگر سینما و تلویزیون 

همراه دخترم برای جوکر ایده می  ساختیم

گــروه فرهنگی - میثــم دهرویه: آلبوم »شــهر 
خاموشــی« بــه آهنگســازی ابوالفضــل صادقی نــژاد و 
 خوانندگی سالار عقیلی عنوان یک شنبه شب در رستوران

 ارکیده رونمایی شد.
شهر خاموشی از تازه ترین آثار موسیقایی است که طی 

روزهای اخیر در دسترس مخاطبان قرار گرفته است.
»شــهر خاموشــی« عنوان یکی از تازه ترین آلبوم های 
منتشرشــده در بازار موســیقی اســت که به آهنگسازی 
ابوالفضل صادقی نژاد و خوانندگی سالار عقیلی پیش روی 

شنوندگان موسیقی ایرانی قرار گرفت.
»شــهر خاموشی« با شــعر احمد امیرخلیلی و تنظیم 
بهتاش زرین و حامد حســینی، »زندان تکراری« با شعر 
محمدرضا یار و تنظیم فرید قهرمان پور، »برگرد« با شــعر 

احمــد امیرخلیلــی و تنظیم فرید قهرمان پــور، »پرنده 
جان« با شــعر غلامرضا سلیمانی و تنظیم حسین فاضل، 
»ققنوس« با شعر احسان افشاری و تنظیم ایوب صادقی، 
»ازچشــم ترت می ترسم« با شــعر مهدیه عرب و تنظیم 
فرید قهرمان پور، »خداحافظی مکن« با شــعر محمدرضا 
یار و تنظیم غلامرضا صادقی، »دنیای بی مادر« با شــعر 
محمدرضا یار و تنظیم ســعید زمانی قطعاتی هستند که 

در آلبوم »شهر خاموشی« گنجانده شده اند.
ابولفضــل صادقی نژاد از جمله آهنگســازان شــناخته 
شده موسیقی ایرانی اســت که طی سال های گذشته در 
سمت های مدیریتی حوزه موسیقی نیز به فعالیت مشغول 

بوده است.
یکی از اتفاق های مهم این رویداد معرفیِ سالار عقیلی 

به عنوان خادم حرم امام رضا علیه ســلام از سوی آستان 
قدس رضوی بود.

سالار عقیلی در این خصوص گفت: مدتی قبل به کرونا 
مبتلا شــدم و بر اثر این اتفاق 8۰ درصد ریه ام درگیر این 

بیماری شد و در آی سی یو بستری بودم. 
شــرایطم به گونه ای بود که کسی نمی توانست کنارم 
باشــد و دکتر هم نگران از این مسئله بود و من در همان 
شرایط ســخت بیماری از امام رضا خواستم که به فرزند 

۱۴ ساله ام رحم کند.
امــا به لطف امام مهربانی توانســتم نجات پیدا کنم و 
برای شما بخوانم. در آخر این مراسم آلبوم شهر خاموشی 
با امضــای ابوالفضــل صادقی نــژاد و ســالار عقیلی به 

مخاطبین اهدا شد.

رونمایی از »آلبوم شهر خاموشی« سالار عقیلی

مردی که با چاقو بــه کارکنان موزه هنر مدرن 
نیویورک حمله کرده بود، در فیلادلفیا بازداشت شد. 
 به گزارش ایرنا از روزنامه نیویورک تایمز، گری کابانا
)Gary Cabana( روی میــز پذیــرش موزه هنر 
مدرن نیویورک پرید و با چاقو به دو تن از کارکنان 
این موزه حمله کــرد. از آنجایی که عضویت کابانا 
چند روز قبل لغو شده بود، به او اجازه ورود به موزه 
را نداده بودند و همین این مرد ۶۰ ساله را عصبانی 
کرد. نتیجه این عصبانیت چیزی نبود جز فرورفتن 
چاقو در پشــت و گردن یک دختر ۲۴ ساله و شانه 

همکارش.
حالا ماموران پلیس با گذشت دو روز از این حادثه، کابانا را در حالی که روی نیمکت یک پارک در فیلادلفیا 

خوابیده بود، پیدا و بازداشت کردند.
به گفته آن هایی که کابانا را می شناختند وی از مشکلات روانی رنج می برد. پس از این حمله ، موزه هنرهای 
مدرن نیویورک تخلیه شد و تا امروز درهای خود را به روی عموم مردم بسته بود. حالا این موزه بازگشایی شده 

و مثل گذشته پذیرای بازدیدکنندگان است.
به دنبال اعلام خبر بازداشــت مهاجم موزه هنر مدرن نیویورک، متولیان این موزه ضمن تایید سانحه، اولین 

بیانیه عمومی خود را در این باره در اینستاگرام منتشر کردند. 
در این متن آمده است: ما همگی در موزه هنر مدرن نیویورک از پشتیبانی و حمایت شما قدردانی می کنیم. 

خدا را شاکریم که همکارانمان روبه بهبود قرار دارند و مهاجم بازداشت شده است.

دیبــدو فرانســیس کِــره، معمار نامــدار اهل 
بورکینافاسو نخســتین سیاهپوست آفریقایی تاریخ 
لقب گرفت که برنده جلایزه معماری پریتزکر، یکی 
از معتبرتریــن جوایز دنیای معماری جهان شــده 

است.
به گــزارش هنرآنلاین،  کره ۵۶ ســاله با بردن 
جایــزه معتبر پریتزکر وارد کتــاب رکوردهای این 
جایزه معتبر معماری در تاریخ بیش از ۴۰ ساله آن 
شد. این جایزه نخستین بار در ۱۹7۹ به هنرمندان 
و معماران پیشــتاز و نوآور اهدا شد و تا پیش از این 

۵۰ نفر آن را گرفته بودند. معمار نامدار بورکینافاسویی که شهروند آلمان هم هست، پنجاه و یکمین برنده جایزه 
پریتزکر و البته نخســتین سیاهپوســت آفریقایی در تاریخ ۴3 ساله معتبرترین جایزه معماری جهان است. کره 
بیش از هر چیز برای طراحی و ساختن مدرسه ها، مراکز بهداشت، مجتمع های مسکونی، مراکز شهری و فضاهای 
عمومی با کمترین هزینه در کشــورهای مختلف قاره آفریقا به ویژه فقیرترین آنها از جمله بنین، بورکینافاســو، 
مالی، توگو، کنیا، موزامبیک و سودان شناخته می شود. او در ۲۰۰۱ برای ساختن یک مدرسه ابتدایی در روستای 
زادگاه خود گاندو بســیار ســتایش شــد؛ چرا که جای بتن از نوعی گِل محلی استفاده کرده بود تا هوای داخل 
مدرســه خنک تر باشد. معمار سرشــناس آفریقایی علاوه بر طراحی، در فرآیند اجرا و ساختن پروژه هم شرکت 
کرد و کار تا آنجا پیش رفت که آمار دانش آموزان از ۱۲۰ به 7۰۰ نفر افزایش یافت. موفقیت پروژه مدرسه سازی 
در روســتای گاندو به اندازه ای بود که ســال های بعد یک فضای بیرونی، یک کتابخانه و یک واحد برای اقامت 

معلم ها و مربیان هم به آن افزوده شد.

نخستین و تنها سیاهپوست برنده معتبرترین جایزه معماری جهانمهاجم موزه هنر مدرن نیویورک به چنگ قانون افتاد

 نمایشــگاه آثار  امین منتظــری با عنوان 
»افســانه وارثــان سرنوشــت« در گالــری 
دســتان+۲ برگزار شد. منتظری در گفت وگو 
با هنرآنلاین با بیان اینکه ۱۴ تابلو با تکنیک 
اکریلیک در ایــن مجموعه به نمایش درآمد 
گفت: آخرین نمایشــگاه من در ایران ۶ سال 
پیــش برگزار شــده بود و شــکل گیری این 

مجموعه نیز ۴ سال به طول انجامید.
منتظری ادامه داد: کار های من همیشــه 
بر اســاس موضوعات جهان شــمول شــکل 
می گیرنــد و از تاریخ، اســطوره، حماســه و 
موضوعاتی مثل مرگ، زندگی، جاه طلبی و... 
اســتفاده می کنم. مسأله من این بود که چرا 
آدم هــا از اتفاقات تاریخی درس نمی گیرند و 
اشتباهات خود را دائم تکرار می کنند. براساس 
همین موضوع داستان ها یا اتفاقات تاریخی را 
کــه با این مفاهیم در ارتبــاط بودند انتخاب 
کرده و آن ها را با مسائل روز منطبق می کردم 

و هر کدام را در یک تابلو می کشیدم.
او با بیان اینکه بــرای مجموعه جدیدش 
یک داســتان نوشته است، افزود: داستان ها و 
اتفاقات گوناگون را در کنار هم گذاشتم و در 
مدت ۶ ماه بر اساس آن ها یک داستان نوشتم 
که مسائل انسانی در آن وجود دارد. داستان 
به این شکل است که پادشاهی بسیار مغرور 

در سرزمینی زندگی می کند و پیشگو ها به او 
اطلاع می دهند که فرمانروایی او به شکلی از 

بین خواهد رفت.
پادشــاه تصمیم می گیرد جلوی این اتفاق 
را بگیرد و ســه خردمنــد را مامور می کند تا 
دلایل این نابودی را بررســی کرده و جلوی 
آن را بگیرند. اما این افراد خودشــان مغرور 
می شوند و عواملی دست به دست هم می دهد 
تا خود آن ها باعث تحقق یافتن آن پیشگویی 
و ســرنگونی پادشاه شــوند. وقتی این اتفاق 
می افتد آن ها فکر می کنند که از اشــتباهات 
خود درس گرفته انــد و تصمیم می گیرند به 
سرزمین های دیگری بروند و زندگی جدیدی 
را آغاز کنند، اما در واقع آن ها هیچ درســی 
نگرفته اند و اشــتباهات آن ها بــاز هم تکرار 

خواهد شد.
منتظری ادامه داد: من برای نوشــتن این 
داســتان مطالب زیــادی را مطالعه کردم و 
اشــاره ای به برج بابل، اســاطیر یونان و روم، 
اســطوره های شــرقی و... در آن وجود دارد. 
از نظر تصویری هــم از نگارگری های ایرانی، 
باســمه های ژاپنــی، کمیــک اســتریپ ها، 
نقاشــی های ویترای و... الگو گرفتم و به ویژه 
نقاشی های اروپای شمالی مخصوصاً در دوران 
رنســانس تأثیر زیادی روی کار هایم داشــته 

است.
او دربــاره وجود جزئیات بســیار زیاد در 
آثارش گفت: من از کودکی دوســت داشتم 
وقتــی به تصویــری نگاه می کنــم بتوانم در 
جهان آن بگردم و چیز هایی را کشف کنم. در 
کار خودم نیز این شلوغی ابتدا با طراحی های 
خطی شــروع شد. احســاس کردم می توانم 
بیشــتر روی آن ها کار کنم و می خواستم در 
طراحی و نقاشــی تا حدی کار کنم که نتوان 
چیز دیگری به آن اضافــه کرد. این موضوع 
از دوران هنرســتان در کار هایم وجود داشت 
و البته داســتان هایی که در کار هایم استفاده 
می کنم نیز پر از روایت و شــخصیت هستند 
و این هم خود باعث شــلوغ تر شدن تصاویر 

می شود.
منتظری ادامه داد: پس از اینکه نقاشــی 
را بــا اکریلیک انجــام دادم روی آن با جوهر 
یا ماژیک کار می کنــم و بافت هایی به وجود 
مــی آورم. اوایل ایــن بافت هــا را از تصاویر 
مختلفــی که دیــده بودم الهــام می گرفتم، 
ماننــد نقوش ریزی کــه در ابر های نگارگری 
ایرانی می بینیم. پس از چند ســال توانستم 
بافت هایی را بــه کار ببرم که می توانم بگویم 
مختص خودم هســتند. بعضی از بافت ها در 
کار های مختلف مشترک هستند و بعضی هم 

در تابلو های گوناگون تغییر می کنند و متنوع 
می شوند.

ایــن هنرمند دربــاره کاراکتر های آثارش 
گفت: نمی خواستم اشــاره ای به افراد شرقی 
یا غربی داشــته باشــم و لباس هایی که تن 
آن ها دیده می شــود متعلق بــه دوره زمانی 
و مکان خاصی نیســت. من بــر روی تاریخ 
لباس مطالعات زیادی کردم و می خواســتم 
لباس هایــی را تصویر کنم کــه تداعی کننده 
زمان و مکان خاصی نباشد. اما به دلیل سنت 
تصویری که از آن الگو گرفتم ممکن اســت 
کاراکتر ها در ذهن بیننده اشــاره به مکان و 
زمان خاصی داشته باشــند و چندان شرقی 
یا ایرانی نباشــند. البته من عقیده ندارم که 
ایرانی بودن کار حتماً باید با استفاده از فرم ها 

و شــکل های خاصی رخ دهد. منتظری ادامه 
داد: این آثار بســیار زمان بر هستند و با توجه 
به ابعاد تابلو و ریــزه کاری های آن ها ممکن 

است دو ماه تا ۶ ماه زمان ببرد. 
معمــولاً ســعی می کنم کار را مســتقیم 
روی بــوم طراحی کرده و بعــد چند مرحله 
رنگ گــذاری روی آن انجــام دهم، اما گاهی 
ترکیب بندی ها پیچیده هستند و نیاز به این 
دارند که ابتدا روی کاغذ اتود بشوند. علاوه بر 
مراحــل اجرای کار، مطالعات پیش از آن هم 
زمان می برد چون حرفــی که می خواهم در 
قالب داســتان بیان کنم نیاز به مطالعه دارد 
و بایــد ببینم چگونه می توانم آن را بگویم که 
مخاطب را درگیر کند یا برای او سؤال ایجاد 

کند.

روایت امین منتظری از نمایشگاه »افسانه وارثان سرنوشت« 
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